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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Ordföranden Anders Hellström och vice ordföranden Rosa Lundmark 

utsågs att justera dagens protokoll. Ledamoten Kristina Öberg utsågs 

att justera § 6, då vice ordföranden Rosa Lundmark anmält jäv. 

Ordföranden meddelade att justering sker tisdag den 17 juni 2014. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning  

Den utsända dagordningen fastställdes. 
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§ 3   

Anmälan av föregående protokoll 

Protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde den 22 maj anmäldes 

justerat den 27 maj 2014. Protokollet läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Månadsrapport för maj 2014 

Beslut 

Nämnden godkänner föreliggande rapport.  

 
 

Ärendet 

För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ingen 

avvikelse mot budget efter resultatöverföringar. Före 

resultatöverföringar prognostiseras ett underskott om 4,5 miljoner 

kronor. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den  10 juni 2014. 

Dnr  1.2.1.-111/2014 

 
 

Beslutsgång  

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 
Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.(S)  

” Förvaltningen bedömer att budgeten är i balans efter 

resultatöverföringar. Nästan 80 procent av vårdbudgeten för barn och 

unga och 55 procent av vårdbudgeten för vuxna med missbruk är 

intecknad fast bara fem månader har gått av året. Det är mycket 

oroväckande att insatserna för barn och unga ökat markant senaste 

månad. Samtidigt har skyddsombuden slagit larm om brister i 

arbetsmiljön, hög belastning, svårt att hinna med uppföljning, risk att 

rättsäkerheten inte upprätthålls etc. Våra partier har därför i en 

skrivelse till nämnden i maj begärt en utredning av förutsättningarna 

att införa ett ärendetak på 15 ärenden inom barn och ungdom. Vi är 

övertygade om att det är absolut nödvändigt att kraftigt utöka 

bemanningen av socialsekreterare inom barn och ungdom.  Arbetet 

måste kunna utföras på ett rättsäkert sätt och socialsekreterarna måste 

få en god arbetsmiljö. Ett uthålligt och brett förebyggande arbete 

krävs för att på sikt minska antalet barn och unga som idag behöver 

sociala insatser. Våra partier vill införa sociala investeringsfonder i 

staden, vilket underlättar långsiktiga insatser. 
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Underskottet inom stöd och service för personer med 

funktionsnedsättning ökar och är nu 7,2 mnkr. Det är ett tydligt 

strukturellt problem. Stadshusets budget täcker inte behoven. Det fasta 

anslaget räcker inte till för ökningarna av assistans m.m. Om orsaken 

till att vissa privata utförare inte godtar stadens ersättning är att de 

värnar sina vinstmarginaler bör staden ha egna boenden. Våra 

verksamheter ska inte tvingas till nedskärningar på grund av andras 

överpriser.  

Att äldreomsorgen måste ta 4,9 mnkr av resultatfonderna och ändå 

ligger under med 4,2 mnkr beror bland annat på att fler än budgeterat 

behöver bo i vård- och omsorgsboende och servicehus. En orosfaktor 

är att tidsregistreringen i det nya ersättningssystemet inte fungerar 

fullt ut. Läget inom äldreomsorgen får dock inte leda till hårdare 

bedömningar av behoven hos de äldre, för att parera ett eventuellt 

kvarstående underskott.  

Att fler personer har ekonomiskt bistånd av socialmedicinska skäl 

eller rehabiliteringsskäl eller är sjukskrivna och noll-klassade hos 

försäkringskassan är oroande. Enligt forskare borde en mycket stor del 

av de som idag har försörjningsstöd få ersättning via 

socialförsäkringar.  

När personalen arbetar under långvarig budgetpress blir arbetsmiljön 

tuff och personalomsättningen ökar. Dessutom får förskolan och 

fritiden betala för underfinansieringen inom biståndsbedömda 

verksamheter genom att hålla en buffert om ett flertal miljoner kronor. 

Pengar som kunde ha använts till att betala löner som attraherar fler 

förskollärare och till att utbilda fler barnskötare.” 
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§ 5  

Riktlinjer för föreningsbidrag 

Beslut 

Riktlinjerna för föreningsbidrag godkänns. 
 

 

Ärendet 

Förvaltningen har tagit fram förslag till delvis ändrade riktlinjer för 

föreningsbidrag. En föreslagen förändring är att det blir ett 

ansökningstillfälle i oktober månad och inte som nu två tillfällen för 

verksamheter för barn och unga. Förslaget till riktlinjer ska användas 

för föreningsbidrag inför verksamhetsåret 2015. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 maj 2014. 

Dnr 5.4.-273/2014 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.(S) yrkade bifall till eget förslag till beslut.  

 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Kristina Öberg, 

Jimmy Lindgren, Parvin Araghi, alla (S) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget;    

”1. Nämnden godkänner i huvudsak förvaltningens förslag till beslut 

2. Därutöver anföra följande 

 

Att koncentrera föreningarnas ansökan om bidrag till en gång per år är 

vanskligt. Detta eftersom föreningarnas arbetsår vanligtvis inte är 

jämförbara med nämndens och förvaltningens arbetsår. Nämnd och 

förvaltning jobbar med grund i kalenderår, föreningar jobbar utifrån 

en förskjutning av kalenderåret då årsmöten, inklusive val av ny 

styrelse, ofta genomförs under februari, mars eller april. Det innebär 
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ofta att även föreningarnas verksamhetsplanering förskjuts på samma 

sätt. 

 

För att i någon mån motverka effekterna av, att söka föreningsbidrag 

endast en gång per år vill vi att såväl nämnd som förvaltning ges 

möjlighet till en längre beredningstid vilket kan öka möjligheterna för 

att rätta till fel eller reda ut missuppfattningar i dialog med de 

sökande. Vi föreslår därför att sista ansökningsdag ska vara den 30 

september varje år vilket ger möjlighet till ovan nämnda, inklusive att 

nämnden ges möjlighet att återremittera en eller flera ansökningar till 

förvaltningen, före beslut. 

 

Det är också vår mening, att i förvaltningens beredning av respektive 

ansökan ska tydligt framgå vilken av avslagsmotiveringarna som är 

den tyngst vägande. Annars blir jämförelserna mellan förslag till 

beslut, ärendena emellan, svåra att göra. 

 

I den händelse förvaltningens förslag till beslut hänvisar till ansökan 

på ett sådant sätt, att hänvisningen blir begriplig först efter det att du 

har läst själva ansökan – ja, då bör ansökan bifogas digitalt. För att, i 

någon mån, säkra en någorlunda rättvis bedömning – ansökningarna 

emellan – kanske alla ansökningar bör bifogas digitalt, men en tydlig 

och konsekvent beredning av de olika ansökningarna är givetvis att 

föredra.” 
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§ 6  

Föreningsbidrag vårterminen 2014 till föreningar som 
arbetar med barn och ungdomar i Enskede-Årsta-Vantör 

 
Beslut 

1. Nämnden beviljar helt eller delvis bidrag till följande 

föreningar 
 
 

 Boxning Klubb Rågsved beviljas bidrag med 25 000 kronor. 

 Nätverket Årstafältet beviljas bidrag med 40 000 kronor. 

 Föreningen Nya Rågsved Folkets hus beviljas bidrag med 18 000 

kr. Del av ansökan Nya Rågsveds Folketshus avslås med 496 600 

kr.  

 Enskede Squashclub beviljas bidrag med 8 910 kronor. 

Föreningens ansökan avslås med 4 500 kronor då förvaltningens 

bedömning är att övriga aktiviteter i ansökan ingår i föreningens 

ordinarie verksamhet 

 

2. Nämnden avslår helt, med hänvisning till gällande riktlinjer, 

ansökningar från följande föreningar 

 

 Föreningen Svea sträng/Ung utan pung 

 Spårvägens Handbollsförening 

 Waka Norden Org. 

 Living Things kulturförening 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart 
 

 

Ärendet 

Enligt riktlinjerna för föreningsbidrag kan stadsdelsnämnden bevilja 

ekonomiskt bidrag till föreningar och organisationer vars verksamhet 

kompletterar och stödjer nämndens ordinarie verksamhet. I ärendet 

redogörs för ansökningarna avseende barn och ungdomar samt 

förvaltningens förslag till beslut. Totalt beviljas bidrag med 91 910 

kronor. 

 



 

ENSKEDE-ÅRSTA-VANTÖRS  
STADSDELSNÄMND 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 JUNI 2014 

NR 6/2014 

BLAD 10 
 

 

 Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

 
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 maj 2014. 

Dnr 5.4.-258/2014 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Lars Sterneby (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Ledamoten Åsa Öckerman m.fl. (MP) instämde i beslutssats nr 2 i 

förslag från (V), (S) 

 

 
Reservation 

Tjänstgörande ersättaren Lars Sterneby  (V), ledamöterna Kristina 

Öberg, Jimmy Lindgren, Parvin Araghi alla (S) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget. Ledamöterna Åsa 

Öckerman, Sarah Johansson (MP) instämde i reservationens p 2” 

” 1. Nämnden delvis godkänner förvaltningens förslag till beslut 

2.Att bevilja Nya Rågsveds Folkets Hus 25 000 kr till spontanfotboll i 

Rågdalen 

3.Att återremittera den del i Nya Rågsveds Folkets Hus ansökan som 

avser ett projekt riktat till flickor för vidare utredning i de delar om 

51 500 kr som inte rör löner 

4.Att återremittera den del i Nya Rågsveds Folkets Hus ansökan som 

avser musikworkshop 

5.Att minska avslagsbeloppet för Nya Rågsveds Folkets Hus med 

hänsyn till punkt 2, 3 och 4 

 

Därutöver vill vi anföra följande 

 

Ansökan från Nya Rågsveds Folkets Hus, del B - spontanfotboll 

Föreningsbidrag ska inte användas till löner men att helt avslå denna 

del i Nya Rågsveds Folkets Hus ansökan vore olyckligt. Detta 

eftersom verksamheten bedrevs förra sommaren på ett mycket 

uppskattat och betydelsefullt sätt. Som mest deltog 130 deltagare och 
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ledarna för verksamheten är väl kända Rågsvedsungdomar som har 

kommit att bli goda förebilder för de barn och unga som deltog i 

verksamheten. Spontanfotbollen genomfördes i stort sett alla veckans 

dagar under sommaren 2013 och var en av de viktiga verksamheter 

som fungerade som en lugnande och stabiliserande motpol till maj 

månads sociala oroligheter i området. Nu väntar bara fjolårets 

deltagare, och nya som kommer till, på att årets verksamhet ska starta. 

Vårt förslag är att 25 000 kr anslås för inköp av materiel, grillkvällar 

samt för inköp av frukt och dryck. 

 

Ansökan från Nya Rågsveds Folkets Hus, del D – särskilt projekt 

riktat till flickor 

Efter kontakter med Nya Rågsveds Folkets Hus ordförande förefaller 

det oss som att det råder betydande oklarheter eller missförstånd 

gällande den del i ansökan som rör ett projekt särskilt riktat till 

flickor. Vi föreslår därför, att denna delansökan återremitteras till 

förvaltningen och tas upp för beslut i nämnden vid dess första 

sammanträde efter sommaruppehållet. Även om det innebär att 

beslutet försenas tror vi ändå, att det är viktigt att det ges möjlighet för 

alla frågetecken att rätas så att ett beslut kan fattas på klara och tydliga 

grunder. 

 

Ansökan från Nya Rågsveds Folkets Hus, del G – musikworkshop 

Detta arbete ska rikta sig till barn och unga i åldern 12 – 20 år och den 

betydande kostnaden för verksamheten handlar om hyra av studio. 

Förvaltningen har då i sitt svar pekat på att studio finns i Rågsved som 

kan användas utan kostnad. Den studion finns på fritidsgården, men 

efter kontakt mellan Nya Rågsveds Folkets Hus och föreståndaren på 

fritidsgården har vi fått beskedet att den endast får användas av 

fritidsgårdens besökare och dessa kan ju vara max 17 år. Därför 

föreslår vi, att även denna del av ansökan återremitteras. 

 

För övrigt anser vi, att flera av de övriga avslagna ansökningarna 

gäller intressanta projekt som vi önskar att förvaltningen diskuterar 

vidare med föreningarna. Detta för att utröna om föreningarna kan 

komma tillbaka i nästa ansökningsomgång med tydligare och 

fullständiga ansökningar som därmed har större chans att kunna 

beviljas.” 
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§ 7  

Återkoppling av uppdrag gällande möjlighet till feriearbete 
för ungdomar från Östberga 

 

Beslut 

Nämnden godkänner förvaltningens redovisning och lägger den till 

handlingarna. 

 

 
Ärendet 

Nämnden har gett förvaltningen i uppdrag att återkomma med en 

redovisning av möjligheten att skapa förutsättningar för feriearbete för 

ungdomar från Östberga. Förvaltningen har budgeterat 6,5 mnkr för 

feriearbeten. Som ett led i arbetet med att särskilt stärka ungdomar 

från Östberga har 10 platser reserverats för ungdomar från Östberga. 

Därutöver har ytterligare ca 31 ungdomar från Östberga fått 

feriearbete under sommaren, i stadens regi.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 maj 2014. 

Dnr 1.2.1.-287/2014 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), Kristina Öberg m.fl. (S) 

”Att ytterligare tio platser har reserverats för att fler ungdomar från 

Östberga ska få feriearbete är bra. Det vore dock önskvärt att få 

vetskap om hur många ungdomar det totalt handlar om i Östberga, 

som finns i den målgrupp som är aktuella för feriearbete. Det är också 

av intresse att, i sammanhanget, få veta hur många ungdomar som 

erbjöds och fick feriejobb i vårt stadsdelsnämndsområde förra 

sommaren och då redovisat stadsdel för stadsdel. 

 

Vi prioriterar ungdomar i sysselsättning. I linje med det tycker vi att 

alla ungdomar ska erbjudas feriearbete.” 
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§ 8  

Bekämpa äldres otrygghet, svar på skrivelse från (FP) 

 
Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 
 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden hade efter skrivelse från ledamoten Lena Kling 

(FP) uppdragit åt förvaltningen att besvara skrivelse om att utreda och 

bekämpa äldres otrygghet. Förvaltningen redovisar ett systematiskt 

och strukturerat arbete för att fortlöpande öka äldres trygghet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 maj 2014. 

Dnr 1.1.-228/2014 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9  

Fyllnadsval till stadsdelsnämndens råd för 
funktionhinderfrågor 2011-2014 

Beslut 

Lars Lindén utses till ledamot i Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnds råd för funktionshinderfrågor. 
 

 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor är ett rådgivande 

organ till stadsdelsnämnden i frågor som rör funktionsnedsättning. 

Rådet ska ta initiativ till förbättringar för personer i alla åldrar som har 

funktionsnedsättning. Rådet ska bestå av högst sju ledamöter och 

mandatperioden för rådets ledamöter är fyra år.  

HSO Stockholms stad har lämnat en fyllnadsnominering. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 maj 2014. 

Dnr 1.1.-288/2014 

 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10  

Gång- och cykelmöjligheter samt kollektivförsörjningen i 
Globen och Slakthusområdet – svar på skrivelse från (MP) 

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen  
 

 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden hade efter skrivelse från Åsa Öckerman m.fl. 

(MP), uppdragit åt förvaltningen att besvara skrivelse med frågor 

angående gång- och cykelmöjligheter samt 

kollektivtrafikförsörjningen i Globen och Slakthusområdet.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 maj 2014. 

Dnr 1.1.-269/2014 
 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11  

Giftfri förskola – svar på skrivelse från (MP)  

Beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen. 
 

 

Ärendet 

Nämnden hade efter skrivelse från ledamoten Åsa Öckerman m.fl. 

(MP), uppdragit år förvaltningen att besvara skrivelse med förslag att   

inrätta en tjänst med uppgift att inventera förskolorna i Enskede-

Årsta-Vantör och återkomma med åtgärdsförslag för att uppnå målet 

om en giftfri förskola.   
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutltåande 

daterat den 14 maj 2014. 

Dnr 1.1.-271/2014 
 

 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12  

Kvalitetsutmärkelsen 1014 - anmälan 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
 

 

 

Ärendet 

Alla verksamheter som finansieras av staden är välkomna att delta i 

Stockholms stads Kvalitetsutmärkelse. Enheterna kan tävla inom 

klasserna Förskola, Skola, Äldreomsorg inkl. myndighetsutövning, 

Socialtjänst och omsorg om funktionsnedsatta inkl. 

myndighetsutövning samt andra verksamheter, såsom administrativa 

verksamheter, stadens bolag och tekniska verksamheter. Följande 

verksamheter deltar i kvalitetsutmärkelsen 2014 från Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsförvaltning. 

- Högdalens förskolor (Förskola) 

- Utförarenheten för socialpsykiatri (Socialtjänst och omsorg om 

funktionsnedsatta) 

  
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2014. 

Dnr 1.2.1.-301/2014 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Upphandling av städtjänster för verksamhetslokaler samt 
för enskilda hem 

Beslut 

1.  Förvaltningen får i uppdrag att genomföra en upphandling av 

ramavtal för städtjänster dels för verksamhetslokaler dels i 

enskilda hem inom ordinärt boende.  

 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att på nämndens vägnar fatta 

beslut i alla frågor avseende upphandlingen innefattande beslut 

om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, undertecknande av 

ramavtal och andra erforderliga beslut i ärendet.  

 

3. Stadsdelsdirektören får besluta att upphandlingen genomförs 

tillsammans med annan nämnd eller andra nämnder i Stockholm 

stad samt vidaredelegera beslutanderätten ovan till 

förvaltningschef inom annan nämnd i Stockholms stad. 

 
 

 

Ärendet 

Nuvarande avtal om städtjänster löper ut den 15 januari 2015 och är 

redan maximalt förlängda. Ny upphandling behöver därför ske, vilket 

anges i nämndens aktivitetsplan för upphandling och konkurrens 

2014. Avtal är tecknade såsom ramavtal, dels för verksamhetslokaler 

dels för enskilda hem inom ordinärt boende. Samarbete brukar ske 

med intilliggande stadsdelar avseende dessa upphandlingar eftersom 

behoven är snarlika.  
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 maj 2014. 

Dnr 2.2.2.-023/2014 

 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  
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Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg m.fl. (S) 

med biträde av ledamoten Åsa Öckerman m.fl. (MP) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 
  
Reservation 

Rosa Lundmark (V), ledamöterna Kristina Öberg, Jimmy Lindgren, 

Parvin Araghi, alla (S), ledamöterna Åsa Öckerman, Sarah Johansson 

(MP)  reserverade sig mot beslutat till förmån för det egna förslaget; 

”1.Nämnden bifaller förvaltningens förslag att genomföra en 

upphandling av ramavtal för städtjänster dels för verksamhetslokaler 

och dels i enskilda hem inom ordinärt boende 

2.Förslag till förfrågningsunderlag och tilldelningsbeslut underställs 

nämnden liksom kommande eventuella förlängningar av tecknade 

avtal 

3.Ett krav på meddelarfrihet läggs in i förfrågningsunderlaget. 

4.Övriga beslut delegeras till stadsdelsdirektör enligt förvaltningens 

förslag förutom rätt att vidaredelegera beslutanderätt till 

förvaltningschef i annan nämnd i staden 

5.Dessutom vill vi framföra följande 

 

Nämnden har mycket dåliga erfarenheter av nuvarande upphandling 

av städtjänster, som gjorde städarna till de stora förlorarna. Av fem 

leverantörer som antogs i upphandlingen till lägsta pris var det bara de 

som stod på fjärde och femte plats som hade kollektivavtal. Många 

städare fick sina redan låga löner sänkta. De förlorade även förmåner 

och fackliga försäkringar, exempelvis tjänstepension, som var 

kopplade till kollektivavtal. 

 

Vår lärdom är att det i förfrågningsunderlaget måste finnas tydliga 

beskrivningar av städtjänsterna, hur de ska utföras, kvalitet och 

resultat. Utförare med höga poäng på grund av låga anbud ska inte 

kunna avböja avrop utan konsekvenser. Det bör därför prövas om det 

går att ställa krav på leverans av viss volym av exempelvis fönsterputs 

och golvvård. Det är nödvändigt med nära samverkan med de fackliga 

organisationerna i uppföljningen av avtalet. 
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Både leverantör som underleverantörer ska dessutom ha kollektivavtal 

eller åtminstone tillämpa kollektivavtalsliknande villkor för anställd 

personal.  

 

Vi vill uppmärksamma att generellt gäller stadens standardklausul för 

meddelarfrihet enbart vård- och omsorgstjänster där personalen enbart 

arbetar med tjänster till staden. När det gäller ramavtal för städtjänster 

kan personalen arbeta på andra ställen också. En klausul kan då 

uppfattas som oproportionerlig. Det här visar faran att 

konkurrensutsätta verksamhet utan att ha justerat regelverk. När 

staden har egna anställda städare har de meddelarfrihet, men när 

tjänsten upphandlas går det inte att ställa ett sådant krav utan att 

riskera överklagningar. Vi vill trots det ge förvaltningen i uppdrag att 

lägga in krav om meddelarfrihet i upphandlingen alternativt att 

strävan är att i största möjliga grad anställa egna städare i 

förvaltningen. 

 

Det kan vara bra att samarbeta med andra nämnder i upphandlingen, 

men det får inte leda till att nämndens insyn och möjlighet att fatta 

beslut minskar. Gemensamma upphandlingar av flera nämnder har 

förekommit tidigare utan att beslutanderätten har delegerats. 

Upphandling och uppföljning av städtjänster är ingen rutinfråga. 

Städning är oerhört viktigt för arbetsmiljö och hälsa. Städtjänster i 

enskilda hem i ordinärt boende är en del av bistånd till hemtjänst 

enligt socialtjänstlagen. Vi menar därför att beslutanderätten ska ligga 

på stadsdelsnämnden.” 
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§ 14  

Inrättande av förskolepaviljong, Skagersvägen 38-40 - 
genomförandeärende 

Beslut 

1. Förvaltningen får i uppdrag att inrätta en förskolepaviljong med  

4 avdelningar på Skagersvägen 38-40, under förutsättning att 

kommunstyrelsens ekonomiutskott godkänner projektet. 

2. Stadsdelsnämnden hemställer hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av att genomföra projektet. 

  
 

 

 

Ärendet 

I syfte att uppfylla barnomsorgsgarantin och tillgodose barnantalet i 

Årsta på kort och lång sikt föreslår förvaltningen att en 

förskolepaviljong inrättas på Skagersvägen 38-40. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 maj 2014. 

Dnr 2.6.-247/2014 

 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M). ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) yrkade bifall till eget förslag 

till beslut. 

Ledamoten Åsa Öckerman (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

 
Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Öckerman (MP) 

”Vi inser att behovet av förskoleplatser i Årsta är mycket stort och att 

det är svårt att planera för en ständigt ökande och föränderlig 

befolkning. Samtidigt kännetecknas mycket av förskoleplaneringen, 
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inte bara i E-Å-V utan i hela Stockholm av ett "duttande" där 

tillfälliga förskolepaviljonger används som nödlösning. Eftersom 

paviljongerna bara tillåts under en begränsad tid hamnar man lätt i en 

ond spiral där tillfälliga paviljonger måste ersättas med nya 

paviljonger. Trots att antalet förskolebarn skiftar från år till år vet vi 

att den långsiktiga utvecklingen i E-Å-V är en kraftigt ökad 

befolkning och därmed på sikt ett behov av många fler förskolor.  

Ny rättspraxis i Mark- och miljödomstolarna har dessutom gjort att  

flera tidsbegränsade bygglov, bl.a. för förskolor, upphävts då det inte 

går att motivera varför behovet av förskoleplatser i en växande 

kommun som t.ex. Stockholm är tidsbegränsat. Enligt plan- och 

bygglagen får tidsbegränsade lov bara ges för åtgärder som fyller ett 

tidsbegränsat behov. Att fortsättningsvis förlita sig på tillfälliga 

skolpaviljonger kan alltså ytterligare försvåra planeringen då bygglov 

som överklagas riskerar att upphävas.  

Utifrån ovanstående anser vi i Miljöpartiet att planeringen måste bli 

mer långsiktig med ett fokus på permanenta förskolor, och 

samordningen förbättras mellan berörda aktörer såsom 

stadsdelsförvaltingen, SISAB och stadsbyggnadskontoret. Tillfälliga 

förskolepaviljonger bör utgöra ett undantag, inte regeln.”       
 
Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”1.Nämnden bifaller huvudsakligen förvaltningens förslag. 

2. Nämnden beslutar att förskolan ska vara självförsörjande på energi. 

 

Därutöver framför vi: 

Så har nämnden för beslut än en gång en förskola i form av stapelbara 

”paviljongklossar” med tillfälligt bygglov. Alliansens ad hoc-

lösningar fortsätter. För att klara tillfälliga bygglov som går ut blir det 

nya tillfälliga bygglov. Platsgarantin pressar på allt hårdare. Den 

kortsiktiga framförhållningen fördyrar och försämrar de nya 

förskolorna, vilket också drabbar barnen.  

 

Önskvärt vore att förskolan på Skagersvägen 38-40 fick ett "riktigt" 

bygglov. Men nu är läget som det är, tyvärr.  

 

Vi vill att Enskede-Årsta-Vantör ska gå före i klimat- och miljöarbetet. 

Vårt förslag är att förskolan under en cykel på ett år ska klara sitt 

behov av energi på egen hand. Detta kan ske genom till exempel 

värmepumpar och solceller. Miljönämnden rekommenderar 30 
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kvadratmeter per barn för lekytan utomhus. Skagersvägens förskola 

ligger på 21! Det tillfälliga bygglovet bedöms till max fem års längd 

samtidigt som hyresavtalet blir på 7 år. Vi frågar oss hur detta går 

ihop?” 
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§ 15  
Anmälningsärenden 

A. Inkomna protokollsutdrag, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut 

C. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde den 4 juni 2014 

D. Protokoll från Rådet för funktionshindersfrågor den 9 juni 
2014 

E. Protokoll från Förvaltningsgruppens sammanträde den 3 juni 
2014 

F. Balanslista över medborgarförslag 

G. Balanslista över nämndens skrivelser och uppdrag 

 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna 
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§ 16  

Nämndens frågor 

Beslut 

 

Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda nedanstående skrivelser 

och återkomma till nämnden. 

 

Tillgängliga lokaler vid områdesmöten 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg m.fl. 

(S) 

”På områdesmötet för Bandhagen i Bäckahagens skola den 27 maj 

visade det sig att lokalerna inte var tillgängliga för rörelsehindrade 

personer som använder elmoped. Huvudingången var inte tillgänglig. 

Trots att det fanns ramp upp till en sidoentré var det inte möjligt att ta 

sig in då ytterdörren var stängd, eftersom utrymmet framför dörren 

var begränsat. Då samma lokaler var röstlokaler under EU-valet var 

ytterdörren däremot uppställd, och då gick det att komma in med 

elmoped eller rullstol. Enligt uppgift fanns det personer som tänkt 

komma till områdesmötet men som vände då de inte kom in. Det 

saknades också en hänvisning vid huvudingången där områdesmötet 

annonserades till den sidoentré som fanns med ramp. 

Vi menar att det är oacceptabelt att ha områdesmöten eller andra 

möten öppna för allmänheten i lokaler som inte är fullt tillgängliga. 

Uppenbarligen är det inte tillräckligt att det finns en ramp. 

Förvaltningen bör därför i samverkan med lokala 

funktionshindersrådet på plats och ställe kartlägga vilka lokaler som 

är tillgängliga i respektive stadsdel samt endast dessa lokaler för 

områdesmöten och andra utåtriktade möten. Dessutom måste det 

finnas en tydlig skyltning med hänvisning till tillgänglig entré när 

huvudentrén inte är tillgänglig.” 
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Skrivelse till stadsdelsnämnden om säkerställandet av 

finskspråkiga barns behov av förskoleverksamhet på finska  

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg m.fl. 

(S) 

”Stockholm stad är sedan 2010 ett av de finska förvaltningsområdena 

enligt Lagen om nationella minoriteter och minoritetsspråk 

(2009:724). Den finska minoriteten har därmed särskilda rättigheter 

och barns utveckling av kulturell identitet och användning av 

minoritetsspråk ska särskilt främjas till exempel genom att få 

barnomsorg helt eller delvis på finska. Denna särställning handlar 

även om att barnen har rätt att få modersmålsstöd även när gruppen är 

mindre än fem, och även om de inte aktivt talar finska hemma. Dessa 

rättigheter handlar om individuella rättigheter som staten och 

kommuner har skyldighet att uppfylla. Det handlar inte om att man 

tycker att det ena är viktigt eller ej, utan det handlar om att individen 

har rätt få det stödet som efterfrågas.  

 

Stockholm har en lång bit kvar för att uppfylla lagens intentioner, det 

finns en lång kö till finskspråkig förskola och behovet av platser har 

inte heller kartlagts förrän helt nyligen. Det har visat sig att 

kommunen inte har en fungerande och känd struktur för att ta emot 

förfrågningar om förskoleplatser. De enskilda föräldrarna har varit 

tvungna att söka upp andra föräldrar för att organisera sig för att 

påvisa behovet av finskspråkiga förskoleplatser. Inte förrän nu i vår 

har det varit möjligt att anmäla intresse för finskspråkig verksamhet 

via e-tjänsten ”söka förskola”.  

 

När det gäller finska förskolor eller grupper krävs ett 

språkutvecklande arbete med kvalitet. Det räcker inte med enstaka 

finsktalande pedagoger. Barn skapar kunskap relationellt, det vill säga 

de lär sig av varandra och i samarbete med varandra. Det förekommer 

även att barnen inte har ett aktivt finskt språk hemifrån och då är det 

extra viktigt att vara i ett finsktalande, tvåspråkigt sammanhang för att 

utveckla ett rikt språk. 

 

Ansvaret för den kommunala förskolan ligger på 

stadsdelsnämndsnivå. I vår stadsdelsnämnd har vi finsk grupp en dag i 

veckan på en öppen förskola, men ingen finsk förskolegrupp. Vi vet 

att närheten är en viktig faktor, däremot bör inte 
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stadsdelsnämndsgränsen vara ett hinder. 

 

Vi vill med denna skrivelse verka för att staden tar nya steg för 

säkerställa att de sverigefinska barnen får sina rättigheter 

tillgodosedda. Det kan finnas behov av ett samarbete mellan 

stadsdelsnämnderna för att lyckas. Vi vill därför uppdra åt 

förvaltningen att undersöka möjligheterna att samarbeta i skapandet 

av en finsk förskola eller fler finska förskolegrupper med våra 

grannstadsdelar i Älvsjö, Farsta och Skarpnäck för att möta det behov 

av platser som finns.  

 

Förvaltningen ges i uppdrag 

 

att kartlägga alternativt uppdatera efterfrågan på och behovet av 

förskoleverksamhet på finska i stadsdelsområdet  
 

att om kartläggningen visar att efterfrågan finns undersöka 

möjligheten att samverka med Älvsjö, Skarpnäck och Farsta 

stadsdelsnämnder för att tillgodose behovet av platser på finsk 

förskola 

 

att kartlägga alternativt uppdatera den språkliga kompetensen hos 

våra anställda inom förskolan” 
 

 

Övrig fråga 

Lars Sterneby (V) frågade om kommande evakuering av Enskedefältets 

skola i samband med renovering, Ordföranden Anders Hellström hänvisade 

till Stadshuset. 
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§ 17  

Stadsdelsdirektörens information 

 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om  

 

- Revisionskontoret har informerat om kommande granskningar 

av Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltnings 

verksamheter. 

 

- Stadsdelsförvaltningen och polisen har inför sommaren en 

gemensam  information till boende i Dalen ”Tillsammans för 

ett ännu tryggare Dalen” 

 

- Den 17 juni kl. 18:30, fastighetsägarmöte i Östberga som en 

del av boendedialogen    

 

- Inbjudan till föreläsning av Axel Danielsson 25 september i 

Årsta Folkets Hus, om offentlighetsprincipen m.m. 

 

- Socialförvaltningen öppnar ett boende för ensamkommande 

ungdomar som erhållit permanent uppehållstillstånd (PUT), 

på Kumlagatan Rågsved, framförallt gymnasieelever. Boendet 

drivs av Attendo AB och är en flytt från Lignagatan på 

Södermalm.   

 

Ledamoten Rosa Lundmark frågade om hur närboende i Rågsved 

informerats om put-boendet – förvaltningen återkommer med svar 

om detta   

 

- Kultur och fritidsaktiviteter under sommaren, badbuss för 

barn och ungdomar från den 23 juni, fyra dagar i veckan, 

ÖCC påbörjar sin verksamhet, fritidsgårdarna kommer att 

vara öppna kvällar och helger. 

 

 

Nämnden tackade för informationen.  
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§ 18  
 

Revisorernas årsrapport 2013- yttrande till 
Revisionskontoret 

Beslut 

Stadsdelsnämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

yttrande till revisionskontoret. 
 

 

 

Ärendet 

Revisorerna för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har avslutat 

revisionen av nämndens verksamhet under 2013. Resultatet redovisas 

i en årsrapport som har sänts till nämnden för yttrande. Sammantaget 

finner revisorerna att nämndens verksamhet har bedrivits på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

Bokslut och räkenskaper är rättvisande.   
 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2014.  

Dnr 1.4.-223/2014 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Anders Hellström m.fl. (M), ledamoten Lena Kling (FP) 

Verksamheten i stadsdelsnämnden i Enskede Årsta Vantör håller en 

hög kvalitet.  

Revisorsrapporten ger vid hand en verksamhet där det ekonomiska 

resultatet är positivt. Och där såväl ekonomistyrning som uppföljning 

och kontroll uppvisar en mycket god kvalitet. Vissa saker behöver 

dock utvecklas främst vad det gäller vissa interna rutiner. Vi kommer 

nu att gå vidare med att analysera och ta fram en handlingsplan ut 

ifrån vad revisorerna lyft fram som relevant i sammanhanget. Vår 

inställning är att se till revisorernas arbete som en hjälp att hela tiden 

bli bättre och där vi kontinuerligt utvecklar verksamheten och 

säkerställer kvaliteten. 
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Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.  (S)  

”Årsrapporten innehåller intressant statistik om anmälningar enligt 

Lex Sarah som tyder på underrapportering från privata utförare.  

Av kommunala anmälningar har 15 av 24 gått vidare till 

Inspektionen för vård och omsorg medan motsvarande för privata 

är 5 av 7. Med tanke på att så stora delar av verksamheten drivs av 

privata utförare är skillnaden anmärkningsvärd.  

 

Antalet domslut i förvaltningsrätten som går nämnden emot är 18 

av 76, dvs. ca 25 %. Enligt förvaltningen var andelen ca 25 % 

även 2012.  Eftersom många inte överklagar beslut, finns risk för 

minskad likvärdighet om domsluten fortsätter gå staden emot i 

samma grad som idag.  

 

Uppenbarligen finns brister i ramöppettiderna i på våra förskolor, 

eftersom revisorerna rekommenderar nämnden att kontrollera 

öppettiderna och fråga föräldrar om tiderna motsvarar deras behov.  

Självklart ska förskolans öppettider passa alla föräldrars behov, 

vilket också gäller barnomsorg på obekväm arbetstid.  

 

Fortfarande nås inte alla unga som varken studerar eller arbetar av 

det kommunala uppföljningsansvaret för ungdomar 16-19 år. Det 

är därför bra att stadsrevisionen nu rekommenderar 

stadsdelsnämnden att bidra med insatser från socialtjänstens sida. 

 

Vi noterar också de brister som har synliggjorts genom 

internkontrollen, bland annat brist på arbetsplaner, icke 

dokumenterad kommunicering och sekretesshandlingar som inte 

tas om hand. Det är viktiga arbetsuppgifter som måste fungera. 

Nämndens ansvar är att se till att personalen har förutsättningar att 

göra jobbet. Att det inte fungerar fullt ut kan vara ett uttryck för 

bristande bemanning som leder till hög arbetsbelastning och stress 

hos socialsekreterarna.” 

 
Ersättaryttrande 

Ersättaren Erica Tjerneld (C) instämde i det särskilda uttalandet 

från (M), (FP) 
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§ 19  
Upphandling av verksamhetsdrift av korttidshem för 
personer med funktionsnedsättning enligt LSS - 
tilldelningsbeslut 

 

Beslut 

1.  Attendo LSS AB med organisationsnummer 556626-8537 

antas som entreprenör för verksamhetsdrift av korttidshemför 

personer med funktionsnedsättning. 

 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att när tio dagar har gått från 

det att underrättelsen skickas till anbudsgivarna teckna 

kontrakt med entreprenören, för tiden från och med  

2015-02-01 till och med 2018-02-28 med möjlighet att begära 

förlängning 2+2+2 år längst till och med 2024-02-08 samt 

fatta erforderliga beslut i ärendet inför och under kontraktets 

löptid. 

 

3. Beslutet förklaras omedelbart justerat 
 

Ärendet 

Nuvarande avtal om verksamhetsdriften av korttidshemmen 

Bränninge, Stureby och Örby är tecknat med Attendo LSS AB och 

löper ut den 31 januari 2015. I enlighet med aktivitetsplanen för 

upphandling och konkurrens samt nämndbeslut om 

förfrågningsunderlag har annonsering av upphandlingen 

verksamhetsdrift av korttidshem för personer med 

funktionsnedsättning genomförts tiden från och med  

den 11 april till och med den 12 maj 2014. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 20 maj 2014. 

Dnr 2.2.2.-006/2014 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Yrkanden 

Ordföranden Anders Hellström m.fl.(M), ledamoten Lena Kling (FP) 

yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamoten Kristina Öberg 

m.fl.(S) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 
 

Reservation 

Vice ordföranden Rosa Lundmark (V), ledamöterna Kristina Öberg, 

Jimmy Lindgren, Parvin Araghi alla (S) reserverade sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget; 

”1. Upphandlingen avbryts och verksamheten återgår till kommunal 

regi när avtalet löper ut. 

2. Därutöver vill vi framföra följande. 

 

Vi vill att upphandlingen avbryts. Bara två anbud har kommit, vilket 

visar att det råder bristande konkurrens. Anställda har inte ens fått 

lägga egenregianbud. Nu kommer båda anbuden från aktörer som ägs 

av riskkapitalbolag, varav en är nuvarande utförare. Inget tyder på att 

verksamheten drivs bättre i privat regi än av kommunen. 

 

Den uppföljning som presenterades på majsammanträdet visade att 

Örby korttidshem har lågt nöjdhetsindex, 60% jämfört med stadens 

88%. Bränninge korttidshem har högre index, men ligger ändå under 

staden med 15 % -enheter. Både Örby och Bränninge korttidshem har 

låga resultat i brukarundersökningen 2013, vilket dessutom var sämre 

än 2012.  Avtalet har inte följts fullt ut. Både 2013 och 2014 fanns 

brister i genomförandeplaner och ett ej uppfyllt särskilt åtagande om 

att skicka in protokoll från lokala kvalitetsgruppen. 

 

Vare sig brukare, anhöriga eller anställda har önskat en privatisering. 

Konkurrensutsättningen styrs enbart av ideologiska skäl. Med privat 

drift följer minskad insyn och svårare att åtgärda brister. Dessutom har 

det visat sig nästan omöjligt för nämnden att hävda att ersättningar ska 

sänkas eller viten utdömas när mervärden eller andra åtaganden och 

villkor inte följs fullt ut. 

 

Vi vill att driften av korttidshemmen Bränninge, Stureby och Örby ska 

återgå till nämndens regi när nuvarande avtal löper ut. Då kan vi säkra 

den kontinuitet som är så viktig för människor med mycket stora 

behov av samhällets insatser. Med kommunal utförare är 

anställningsvillkor enligt kollektivavtal självklara liksom 
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grundlagsskyddad meddelarfrihet och allmänhetens insyn via 

offentlighetsprincipen. Ingen del av budgeten går till vinstuttag, höga 

styrelsearvoden eller interna transaktioner i bolagskoncerner för att 

slippa skatt. Kommunal drift uppfyller betydligt starkare sociala och 

etiska krav än de som har ställts i förfrågningsunderlaget. Där saknas 

exempelvis villkor som följsamhet till ILO:s grundläggande 

konventioner om mänskliga rättigheter i arbetslivet eller 

kollektivavtal/ kollektivavtalsliknande villkor. Inte ens den beprövade 

Vita-jobb-modellen finns med. Stadens klausuler för meddelarfrihet 

och antidiskrimineringsklausul är också för svaga. 

 

Eftersom den borgerliga majoriteten har konkurrensutsatt allt utom 

strategisk ledning och myndighetsutövning saknar vi idag kommunalt 

drivna korttidshem i stadsdelsområdet som brukarna kan välja. 

Anställda kan inte söka anställning hos en kommunal arbetsgivare, 

med den trygghet det ger i form av säkrade kollektivavtal, 

meddelarfrihet, offentlighetsprincip etc.” 

 

 

 

§§ 20-26 Sekretess 


